

NordArt 2014

www.nordart.de



Kaspars Zariņš

Lettland/Latvia

Geboren 1962 in Riga. Studium an der Kunstakademie Lettlands in Riga, dort seit 2008 Professor für Malerei. Seit 1980 Ausstellungen in Lettland, Russland, Europa und den USA. Ausstellung im Bundesfinanzministerium Berlin zur Euro-Einführung in Lettland (mit TVART-Galerie) und Teilnahme auf der Art Vilnius. Sammlungen u.a.: Kunsthalle Würth in Schwäbisch Hall, Kunstmuseum Tartu in Estland, Ausstellungshalle Arsenal im Lettischen Nationalmuseum für Kunst in Riga, Lettischer Künstlerverband, Lettisches Kulturministerium, Russisches Kulturministerium in Moskau, Privatsammlungen in Europa und den USA. "Ich bin nicht recht überzeugt, ob das, was Menschen sehen, auch das ist, was sie fühlen. Vielmehr wird die Gestalt aus der Menge der Energie heraus entwickelt, die mit einem kreativen Gedanken in das Gemälde investiert wurde", sagt Kaspars Zariņš über seine Malerei, bei der er inspiriert wurde von berühmten Künstlern wie Giotto, Francis Bacon oder dem 1962 in Schleswig-Holstein geborenen Daniel Richter.

Born in 1962 in Riga. Studied at the Art Academy of Latvia in Riga, there since 2008 Professor of Painting. Since 1980 exhibitions in Latvia, Russia, Europe and the USA. 2013 Exhibition at the German Finance Ministry in Berlin on the euro introduction in Latvia (with TVART gallery), participation at Art Vilnius Fair. Collections include: Kunsthalle Würth, Schwäbisch Hall, Germany; Art Museum of Tartu, Estonia; exhibition hall Arsenal, Latvian National Museum of Art, Riga; Latvian Artists' Union; Latvian Ministry of Culture, Riga; Russian Ministry of Culture, Moscow; private collections in Europe and the United States. "I'm not quite sure if what people see, that's what they feel. Rather, the shape evolves from the amount of energy, which was invested with a creative idea into the painting", says Kaspars Zariņš about his art, where he was inspired by famous artists such as Giotto, Francis Bacon or the 1962 in Schleswig Holstein (Germany) born Daniel Richter. www.tvdart-galerie.de | www.kasparszarins.com



Hochgefühl, 2012, Öl auf Leinwand, 170x190 cm
Feeling high, 2012, oil on canvas, 170x190 cm